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EDITORIAL

Vážení čtenáři,
Dostává se vám do rukou jarní číslo Ochoz-
ského zpravodaje. Na jeho editaci se podílela 
redakční rada v nezměněné sestavě, ale vět-
šinu obsahu jste dodali právě vy, naši spolu-
občané. Tímto bych chtěl poděkovat všem, 
kteří ještě stále neztratili zájem o veřejné 
dění v obci, a také těm, kteří jsou ochotni 
sdílet své postřehy, dojmy a názory na strán-
kách tohoto zpravodaje.
Redakční rada je sice v současnosti plně 
obsazená, žádný ze členů však neplánu-
je dělat redaktora Ochozského zpravodaje 
doživotně. Proto hledáme další spolupra-
covníky, kteří by chtěli pomoci s editací  
a také se psaním nových článků do příštích 
čísel. Pokud máte zájem podílet se na vzni-
ku Ochozského zpravodaje, napište prosím 
svoji nabídku na nově zřízenou e-mailovou 
adresu: zpravodaj@ochozubrna.cz.
Abych ale nekončil příliš oficiálně, chtěl 
bych vám popřát co možná nejvíce příjem-
ných zážitků v nadcházejícím jarním období 
a krásné prožití velikonočních svátků. Jaro 
by na vás mohlo dýchnout také z básně se 
sbírky Dar něhy mít od Libuše Gregorové, 
kterou redakci zaslala čtenářka Marie Boro-
vičková.

Jarní tání
Staccato z uplakaných střech
provází šepot jarních vánků.
Příroda, náhle samý spěch,
procitá ze zimního spánku.

Radostí v duši po okraj
a slunce ještě trochu bledé,
zahřívá zem a celý kraj
protáhl hřbet a slastně přede.

Pohodu při pročítání tohoto čísla vám přeje,
Ondřej Mlejnek, šéfredaktor
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Z OBECNÍHO ÚŘADU, ZASTUPITELSTVA  A VÝBORŮ

Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
Přešlo zimní období s extrémně nízkými 
teplotami a v našem kraji jsme si naštěstí 
ani moc neužili sněhové nadílky. Koneč-
ně se můžeme začít těšit na teplejší počasí  
a rozkvétající přírodu. V zimě je v obci 
pracovní klid, protože počasí nepřeje sta-
vebním aktivitám. Zastupitelstvo obce  
v únoru, po více jak dvouletém jednání, 
vydalo Regulační plán výstavby Pod Skal-
kou. Rozloha celého řešeného území je cca 
5,46 ha. Je navrženo 32 stavebních pozem-
ků pro rodinné domy, 8 stavebních pozem-
ků pro rodinné dvojdomy a 12 stavebních 
pozemků pro řadové rodinné domy. Cel-
ková plocha pro bydlení je navržena na  
52 parcelách o rozloze cca 4 ha. S textovou  
i grafickou částí regulačního plánu se můžete 
seznámit na webových stránkách obce  
v hlavním menu obecního úřadu – územní 
plán nebo přímo na OÚ v úřední dny.
V dubnu dojde ke kolaudaci zrekonstru-
ovaného veřejného prostranství naproti 
obchodu „U Útratů“ a vedle pošty. Stavba 
již od konce roku slouží široké veřejnosti  
a v současné době zbývá dokončit jen drob-
né terénní úpravy, vodorovné dopravní zna-
čení a ozelenit plochy vedle chodníků.
V letošním roce bychom si měli několika 
kulturními i sportovními akcemi připo-
menout 775. výročí první písemné zmínky  
o naší obci. První takovou akcí bude 5. květ-
na slavnostní předání budovy „Hasičky“ do 
užívání našim hasičům za účasti veřejnosti  
a představitelů veřejného života.
Zastupitelstvo obce rozhodlo nepouštět se  
v letošním roce do žádných finančně nároč-
nějších akcí z důvodu šetření na stavbu 
rekonstrukce silnice II/373 – Pastýřky. Na 
této stavbě bude obec financovat chodníky 

a sjezdy, dešťovou kanalizaci včetně přípo-
jek, některé přeložky elektrického vedení 
a finančně se bude podílet na projektové 
dokumentaci. Odhad celkových nákladů 
obce se pohybuje okolo 12 milionů korun. 
Projekt pro územní řízení byl zdárně dokon-
čen a podán na příslušný stavební odbor  
k projednání.
Došlo k dohodě mezi obcí a Farním úřa-
dem o bezúplatném převedení pozemku  
p. č. 2 (starý hřbitov) do majetku obce. Obec 
tak může v letošním roce dokončit opravu 
hřbitovní zdi v zadní části hřbitova. Pro-
bíhají i jednání s majiteli pozemků v nové 
části hřbitova o získání těchto pozemků do 
vlastnictví obce. Záměrem obce je na hřbi-
tově vybudovat chodníky ze zámkové dlažby  
a osvětlení  solárními lampami.
K zápisu do první třídy se letos dostavilo 
neuvěřitelných 23 dětí a obci vznikl příjem-
ný problém – zajistit prostory pro nové prv-
ňáčky. Ze školního bytu tak vznikne nová 
učebna, družina a toalety. Musí se předělat 
šatna ve vstupní místnosti tak, aby se měli 
všichni žáci kde přezout a odložit si svršky. 
V případě získání dotace by mohlo v budově 
školy dojít o letních prázdninách k výměně 
oken a rekonstrukci topení
V současné době firma E.on provádí výmě-
nu elektrického vedení a sloupů od křižo-
vatky Pastýřky směrem na Březinu. Součas-
ně s výměnou elektrického vedení dochází  
k výměně vedení veřejného osvětlení a něk-
terých svítidel. Obec na tyto práce vyčleni-
la z rozpočtu 300 tisíc Kč. V letošním roce 
bude zavedeno veřejné osvětlení na komu-
nikaci mezi hasičkou a Avzem (bývalým 
Svazarmem), kde veřejné osvětlení chybí.
Připravuje se projekt na rekonstrukci fotba-
lových kabin tak, aby v příštím roce mohlo 
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dojít k rozšíření těchto prostor o chybějící 
šatny a sociální zázemí. Tato akce by se měla 
z části financovat z peněz přislíbených obci 
investorem výstavby Pod Skalkou.
Obec čeká v nadcházejícím období dvou 
až tří let značná finanční zátěž. Vzhledem  
k dnešní zadluženosti obce cca 14,5 milionů 
korun by nebylo vhodné brát si další úvěr, ale 
zvládnout financování ze svých prostředků. 

Tímto chci, hlavně do budoucna, upozornit 
zástupce jednotlivých místních organizací  
a spolků, aby po obci žádali příspěvky na 
činnost a pořádání jednotlivých sportov-
ních i kulturních akcí v rozumné výši. 
Přeji nám všem příjemné prožití velikonoč-
ních svátků a hodně jarní pohody.

Vlastimil Čoupek

Otevřený dopis zastupitelům

S ohledem na přetrvávající averzi vůči mé 
osobě na postu neuvolněného místostarosty 
z určitého okruhu mých kolegů v zastupitel-
stvu jsem se rozhodl reagovat tímto nepří-
liš obvyklým způsobem. Především bych 
chtěl podotknout, že poté, co se mi ke kon-
ci loňského roku poněkud změnily osob-
ní podmínky, které mi neumožňují denní 
pracovní schůzky se starostou, tak jak bylo 
pravidlem dříve, dospěl jsem k závěru, že 
ani moje zastupitelstvem schválená odmě-
na nemůže zůstat na původní úrovni. Proto 
jsem si nechal zastupitelstvem tuto odměnu 
od letošního roku snížit na polovinu původ-
ně odsouhlasené částky.
Ke kritice na mou osobu ve výkonu funkce 
neuvolněného místostarosty:
Je mi vytýkáno, že nevedu výkaz práce, 
který je po mně určitou částí zastupite-
lů požadován s ohledem na to, že nemají 
přehled, co vlastně dělám ve vazbě na výši 
mé funkční odměny s odkazem na snahu 
hospodárně čerpat prostředky z obecního 
rozpočtu. Věřte mi, dělám to co každý neu-
volněný místostarosta jakéhokoli obecního 
úřadu v tomto státě. Mou hlavní povinnos-
tí je být řádně informovaný o problema-
tice obce, vědět o chodu obecního úřadu,  

a to takovým způsobem, aby bylo možné 
v případě potřeby zastoupit starostu. Další 
povinností je spolupráce na starostou řeše-
ných záležitostech v době mimo zasedání 
zastupitelstva a v zastupitelstvu navrhovat 
řešení problémů. Je určitě důležité mít pře-
hled o tom, co kdo dělá. Proto, když jsme na 
posledním zasedání zastupitelstva sáhod-
louze posuzovali varianty navýšení odměn 
redakční rady a zazněla přitom i myšlenka 
vykazování hodin při této činnosti, byl jsem 
nakonec rád, že došlo ke schválení paušál-
ní odměny za tuto záslužnou činnost. A to 
i vzhledem k tomu, že jsem otcem jednoho 
člena redakční rady a vím, kolik času ho 
tato činnost stojí. Takže, ne vše se dá měřit 
odpracovanými hodinami. Každý by pro-
to měl začít u sebe. Také nekritizuji určité 
členy zastupitelstva, že podle mého kradou 
čas svému zaměstnavateli a ve své pracovní 
době zneužívají služební e-maily pro často 
velmi „podnětné“ diskuze probíhající právě 
touto formou. Dokonce se nestydí při tomto 
styku ani uvést svou plnou funkci a veške-
ré údaje o zaměstnavateli.  Ale jak jsem už 
podotknul, každý by měl začít u sebe.
Každý ze zvolených zastupitelů se musí zod-
povídat především svým voličům. Bohužel 
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musím konstatovat, že při rozhovorech, 
které vedu s občany, cítím určitou rozladě-
nost děním v současném obecním zastupi-
telstvu, kolegou ze zastupitelstva již dříve 
nazvaným „rozladěným orchestrem bez 
kapelníka“.  A při těchto rozhovorech je mi 
vytýkáno, že naše uskupení, které mělo nej-
větší podporu v minulých volbách, nevystu-
puje razantněji při schvalování některých 
záležitostí a dává příliš prostoru pro nikam 
nevedoucí diskuze. Asi jim musím dát za 
pravdu. Přesto si myslím, že se v posledním 
čase zastupitelstvu podařilo uzavřít někte-
ré dlouho řešené problémy - uvolnění bytu  
v budově školy, schválení regulačního plánu 
pro lokalitu Skalka, a to i přes odpor urči-
té části zastupitelů. Každý ze zastupitelů se 
musí zpovídat především svým voličům. 
Pokud s ním nebudou spokojeni, nemůže  
v příštích volbách obstát.
Ale vraťme se k tomu, proč jsem se rozhodl 
tento článek zveřejnit, a tím je požadavek 
na zavedení výkazu práce místostarosty. 
Protože jsme si v zastupitelstvu zvykli mít 
každou maličkost v zápisu a řádně ji odhla-
sovat a schválit, budu na příštím zastupitel-
stvu iniciovat odhlasování zavedení výka-

zu práce nejen pro místostarostu, ale pro 
všechny neuvolněné zastupitele. Zároveň 
budu požadovat utvoření pracovní skupiny 
na stanovení přesných pravidel pro vedení 
takové evidence. Tato pravidla si budeme 
muset také samozřejmě odhlasovat a schvá-
lit. Potom tyto výkazy práce budou veřejné  
a nebudou předkládány pouze na žádost 
jednoho zastupitele. Jen mám obavu, aby-
chom se časem nedočkali dalšího požadav-
ku na schvalovací podpis osoby, se kterou se 
jednalo, s potvrzením času, místa a výsled-
ku jednání, případně na jiný vhodný způsob 
dokazování času zastupitelů stráveného pra-
cí pro obec, myslím tím volného času. Můj 
osobní názor závěrem – je to nesmysl.
A občanům obce, kteří si teď možná neví 
rady s tímto článkem, vzkazuji: přijďte se na 
naše jednání podívat na obecní úřad. Je to 
důležité i proto, abyste věděli, koho příště 
volit.
Úplně na závěr mi dovolte, abych popřál 
krásný začátek jara a příjemné prožití blíží-
cích se svátků velikonočních.

Jan Vaculík, 
místostarosta

Regulační plán
Na schůzi konané dne 20. 2. 2012 se uza-
vřel proces přípravy výstavby v lokalitě Pod 
Skalkou. Byl schválen Regulační plán (dále 
jen RP), který byl poslední možností ze 
strany obce významněji ovlivnit charakter 
nové výstavby. Oproti návrhu schválené-
mu ještě minulým zastupitelstvem doznal 
návrh spíše jen drobných změn, a tak se  
i v naší obci zrodí výstavba satelitního typu. 

Slovo zastupitele aneb Holub zůstal na střeše

Co mě mrzí je, že zůstal nevyslyšen návrh 
na vytvoření větší sportovní plochy na okra-
ji nové výstavby. Obec bohužel nevlastní 
vhodné plochy, které by bylo možné k tako-
vým účelům využít, a měli jsme jedinečnou 
příležitost takovou plochu vytvořit a nechat 
pozemek převést na obec. Za nějaký rok by 
i u nás mohlo vyrůst sportoviště s umělou 
trávou podobné tomu, jako je možné najít 
například v Brně na ulici Šámalova. Zejmé-
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na v období, kdy se nedá sportovat na fot-
balovém hřišti, to mohlo být velmi vítané 
alternativní místo pro sportovce. Bohužel 
nebude.
Celou výstavbu provází slib velkého daru 
od investora, ale ten zůstal po schválení RP 
jen „nepodepsanou směnkou“, neboť návrh 
na odsunutí hlasování o schválení regulač-
ního plánu do vyřešení „pojištění“ tohoto 
slibu také neuspěl. Přitom se nabízela mož-
nost diskuse s investorem a řešením by snad 
mohlo být převedení části pozemků z plá-
nované zástavby na obec a mohli jsme určitě 
klidněji spát. Takhle nám nezbývá než věřit, 
že nám pomyslný „holub na střeše“ neuletí 
a investor svůj slib investic ve prospěch obce 
splní. Jen si myslím, že pokud by se jedna-
lo o sliby k našemu osobnímu prospěchu, 
tak bychom si nedovolili takový „hazard“  
a místo jasného a právně ověřeného pojištění 
slibu, se nespolehli jen na nějaké nevymaha-
telné prohlášení. Přitom na obecní prospěch 
bychom měli snad hledět mnohem úzkost-
livěji. V soukromí neseme následky roz-
hodnutí jen my, ale jako zastupitelé máme 
přece mnohem větší odpovědnost. Co když 
investor lokalitu prodá někomu jinému  
a ten se jeho slibu jen zasměje? Je škoda, že 
za celý rok a půl se pan Vala nedostavil ani 
na jediné zasedání zastupitelstva, aby nové 
zastupitelstvo, které regulační plán schvalu-
je, mohlo s investorem projednat své před-
stavy. Takhle se k nám dostávaly zprávy jen 
přes pana starostu.

Sportovní výbor
Tam, kde se spoléháme sami na sebe, je akti-
vita sportovního výboru v hledání poten-
ciálních sponzorů, neboť bez nich nejenže 
není možný rozvoj tělovýchovy v obci, ale 
bohužel ani její přežití. V loňském roce 
činily sponzorské dary 133 000 Kč, v tom 

letošním se v rámci této aktivity sportov-
ního výboru podařilo zatím získat již cca  
80 000,- nejen od občanů Ochoze u Brna. 
Největší poděkování patří Ing. Danielu 
Trunkátovi, který přispěl velkorysou část-
kou 50 000 Kč, dále pak panu Jiřímu Luton-
skému, Aloisi Blatnému a dohodnut je  
i příspěvek od panua Kučerovskémuho, 
majitelie lékárny na ulici Horníkova. Bude 
velmi prospěšné navázat dobré vztahy s pod-
nikateli nejen v Ochozi, ale i v blízkém oko-
lí. Úspěšní lidé, kteří jsou ochotni podpořit 
dění v obci si určitě zaslouží naše ocenění  
a naší podporu tam, kde můžeme jako obča-
né pomoci jejich podnikání. Využíváním 
autodopravy pana Blatného nebo preferová-
ním lékárny v Líšni na ulici Horníkova tak 
můžeme všichni přispět i k podpoře tělový-
chovy v obci. A když přitom „prohodíme“, 
že je to hlavně kvůli té podpoře obce, určitě 
se zase můžeme dočkat vstřícného postoje  
k dalším žádostem o příspěvek na rozvoj 
tělovýchovy v obci.
Závěrem pak chci ještě uvést mailovou 
adresu sport@ochozubrna.cz, kam je mož-
né zasílat případné další kontakty pro oslo-
vení možných sponzorů nebo jakékoliv jiné 
podněty, ale také je možné vznést jakékoliv 
dotazy týkající se dění v zastupitelstvu obce. 
Bohužel, jak jsem zjistil, šíří se občas různé 
polopravdy a někteří lidé dokonce vytváří 
cílené lži a pomluvy. Pro ty, jež chtějí znát 
skutečný stav věcí, je tu možnost si vše  
ověřit.
Přeji hodně krásných chvil v probouzející se 
nádherné přírodě našeho okolí. Jaro je zde 
opravdu neopakovatelné, a tak nepromeš-
kejme jeho jedinečné kouzlo.

Libor Mikulica,  
člen obecního zastupitelstva
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Slovo k regulačnímu plánu

V roce 2007 se v naší obci z podnětu 
Občanského sdružení pro Ochoz kona-
lo místní referendum k výstavbě v lokalitě 
Pod Skalkou. Občané v tomto referendu ve 
valné většině takovou hromadnou výstavbu 
odsuzovali. Byli si vědomi problémů, které 
může stávajícím občanům přinést. Vždyť  
v plánech na výstavbu tehdy figurovalo přes 
80 domů!
V roce 2007 bylo nutné, aby se místního 
referenda zúčastnila nadpoloviční většina 
oprávněných voličů. Toto bohužel nenastalo 
a referendum tak nebylo pro tehdejší zastu-
pitele závazné. Hromadná výstavba v lokali-
tě Pod Skalkou tedy v naší obci bude.
Dobré bylo to, že právě aktivita Občanské-
ho sdružení pro Ochoz donutila majitele 
pozemků a zastupitele obce k příslibu tvor-
by regulačního plánu. A také k dalším sli-
bům ohledně finanční podpory obce.
Nyní máme schválený regulační plán, ve 
kterém je počet domů podstatně snížen,  
a to na 51. V plánu jsou zakresleny požado-
vané zelené plochy, horní část lokality má 
zůstat nezastavěná a je slíbená jistá etapizace 
výstavby. Situace se tedy zdá být podstatně 
lepší než v roce 2007.
Přesto mnozí naši občané k takhle vypra-
covanému regulačnímu plánu vznášejí svo-
je námitky. Jsou to tytéž námitky, na které 
jsme upozorňovali před lety a které zde  

v Ochozi lidem vysvětlovali odborníci na 
urbanistiku.
Bohužel nyní tu energii, kterou by mohli 
zastupitelé vložit do řešení problémů obča-
nů obce, budou muset vynaložit na řešení 
problémů výstavby v nové lokalitě. A že jich 
nebude málo, to vidíme již nyní po pro-
studování námitek, které máme dnes před 
sebou na stole a ke kterým se máme zodpo-
vědně vyjadřovat.
Je škoda, že o těchto problémech vážně 
nepřemýšleli tehdejší zastupitelé!
Já osobně jsem doufala, že budu ještě mít jak 
já, tak i ostatní zastupitelé, příležitost před 
závěrečným hlasováním o Regulačním plá-
nu s investorem panem Valou hovořit o jeho 
záměrech, představách a slibech podpory 
obce z let minulých. To se bohužel nesta-
lo, a tak žádné právně podložené záruky  
o finanční podpoře od investora obec v ruce 
nemá.
Teď, po odsouhlasení takto navrženého 
Regulačního plánu, nám nezbývá než dou-
fat, že celá výstavba proběhne ke spokoje-
nosti alespoň valné většiny občanů (protože 
všichni nebudou spokojeni nikdy) a sliby 
investora budou naplněny.
Přeji nám všem klidné a spokojené bydlení 
v naší krásné obci.

Libuše Mlejnková, 
členka obecního zastupitelstva

Výpisky nejsou oficiální informační zdroj, 
jsou redakčně upraveným textem, vybra-
ným z oficiálních zápisů – výběr je individu-
ální, autorský. Zastupitelstvo obce za násle-

Výtah ze zápisů ze zasedání zastupitelstva

dující obsah nenese žádnou zodpovědnost. 
Plná verze zápisů je k dispozici na webových 
stránkách obce.
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9. 1. 2012
1. zasedání
- Bylo potvrzeno, že došlo k zakoupení 
zabezpečovacího systému do garáže pro 
hasičská auta za 22 570 Kč. Byla uhrazena 
poslední faktura firmě Japez, s. r. o., za stav-
bu garáže pro hasičská auta.
- Došlo k uhrazení faktury za stavební prá-
ce v ZŠ ve výši 30 000 Kč.
- Byla uhrazena faktura firmě Rotrekl,  
s. r. o., za osvětlení vánočního stromku  
a opravu veřejného osvětlení ve výši  
39 228 Kč a také další faktura firmě Swietel-
sky stavební, s. r. o., za práce na zpevnění 
plochy ochozské návsi ve výši 363 981 Kč. 
Stejné firmě zaplatila obec za vícepráce 
na přípojkách dešťové kanalizace ve výši  
42 731 Kč. Byla také zaplacena faktura firmě 
Sedma systém, s. r. o., za dodání a instalaci 
vstupních dveří Obecního úřadu.
- V. Drápal navrhl vyhlášku upravující 
spalování suchých rostlinných materiálů. 
Vyhláška musí být dána do souladu se stá-
vajícími platnými vyhláškami. Ekologický 
výbor dále upozornil na špatný stav předza-
hrádky ZŠ, což bylo tlumočeno řediteli ZŠ.
- Informace o Ochozském zpravodaji byly 
vyvěšeny na webových stránkách obce.
- Obecní kronika byla předána nové kroni-
kářce Haně Šedé.
- V jarních měsících proběhne kolauda-
ce stavby Zpevněné plochy veřejných pro-
stranství. Celkem byla prostavěna částka  
1 677 028 Kč.
- Byla zpracována dokumentace pro územní 
rozhodnutí ke stavbě II/373 Ochoz průtah.
- L. Mikulica referoval o schůzce s majiteli 
nemovitostí v areálu bývalé chaty Říčky. Ze 
strany majitelů byl přislíben finanční pří-
spěvek TJ Ochoz u Brna.
- Obecní zastupitelstvo poděkovalo A. Šedé 
za práci na Ochozském zpravodaji.

- Bylo odsouhlaseno proplacení faktury za 
nákup posypového vozíku v ceně 17 950 Kč. 
Dále bylo schváleno zakoupení zametacího 
kartáče za 27 490 Kč. L. Mikulica upozor-
nil, že v roce 2011 bylo zažádáno o dotaci na 
nákup čistícího vozu, bylo by proto vhodné 
s nákupem počkat až bude znám výsledek 
této žádosti.
- Byla odeslána odpověď obecního zastupi-
telstva na dopis některých občanů týkající se 
výstavby Pod Skalkou.
- Nakonec zastupitelé schválili, aby kontro-
lu hospodaření obce v roce 2012 provedla 
nezávislá auditorská firma.

30. 1. 2012
2. zasedání
- L. Mikulica informoval o činnosti kul-
turního výboru. Popsal průběh schůzky 
členů kulturního výboru se zástupci spolků 
a sdělil, že bude vypracován návrh na pře-
rozdělení finanční podpory obce jednot-
livým spolkům. Forma přání jubilantům 
bude stejná, jako dosud. Pro pořádání hodů 
bylo založeno občanské sdružení Ochozská 
chasa. Probíhá jednání o možnosti pořádat 
výtvarný kroužek pro děti pod vedením 
paní Vodičkové. 
- V. Drápal informoval, že bude připraven 
nový návrh vyhlášky o udržování čistoty  
a pořádku, připomínky jsou vítány.
- Došlo ke schválení záměrů obce pro rok 
2012. V tomto roce se investice omezí pouze 
na nejnutnější opravy, dále dojde k zadání 
vypracování projektové dokumentace na 
některé akce. V plánu je oprava některých 
místních komunikací, vybudování veřejné-
ho osvětlení mezi Svazarmem a garáží pro 
hasičská auta, oprava hřbitovní zdi, nájez-
du ke hřbitovu a parkoviště, výměna oken  
a topení v budově školy za podmínky získá-
ní dotace z Místní akční skupiny Moravský 
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kras, vypracování projektů elektroinstala-
ce Sokolovny a chodníku na bývalé návsi  
v Obcích, projekt na rekonstrukce kabin na 
hřišti, dešťové kanalizace na ulici Brněnská, 
rekonstrukce sprch v kabinách a příprava 
odkupu pozemků pod hřištěm.
- Zastupitelstvo bylo ředitelem školy infor-
mováno o tom, že se k zápisu do ZŠ přihlási-
lo 23 dětí a o případných problémech, které 
mohou nastat v ZŠ.
- Starosta obce zažádal na Nadaci Livie  
a Václava Klausových o bezplatný kurz 
počítačové gramotnosti pro seniory „Seni-
oři komunikují“.
- Byla zaslána žádost na JMK o finanč-
ní podporu vyzbrojení místní zásahové  
jednotky (100 000 Kč, z toho dotace  
60 000 Kč).

20. 2. 2012
3. zasedání
- Zasedání zastupitelstva obce se konalo  
v sále restaurace U Votrubů za účasti všech 
zastupitelů a 32 občanů.
- Bylo vydáno stavební a územní řízení pro 
stavbu Ekologické středisko Kaprálův mlýn 
a dům správce.
- Dále starosta přečetl textovou část regu-
lačního plánu lokality Pod Skalkou. Při 
veřejném projednávání dne 16. 10. 2011 byly 
vzneseny námitky, které byly předloženy 
zastupitelstvu obce k vyjádření. Návrh sta-
vebního výboru na zřízení druhé obslužné 
komunikace na jihozápadní straně řešeného 
území byl zamítnut, druhý vjezd tak bude 
sloužit jen pro chodce a cyklisty, případně 
pro nouzový vjezd vozidel záchranného 
systému. Připomínce stavebního výboru, 
aby došlo napřed k vybudování dopravní  
a technické infrastruktury a při stavbě domů 
se postupovalo od spodní části směrem 
nahoru (etapizace stavby) bylo vyhověno. 

Námitka stavebního výboru, aby došlo ke 
zbudování chodníku v horní části řešeného 
území, byla zamítnuta. Také námitky ostat-
ních občanů a sdružení byly většinou zamít-
nuty (jejich znění i odůvodnění rozhodnutí 
jsou uvedeny v plném zápisu). Poté navrhl 
starosta obce hlasování o regulačním plánu. 
L. Mlejnková navrhla odsunutí hlasování do 
doby vyřešení příslibu investora výstavby  
o investicích do obce. Návrh byl zamítnout  
a regulační plán lokality Pod Skalkou byl 
přijat hlasy sedmi zastupitelů.
- J. Podaný připravil směrnici o odepisová-
ní majetku obce a odpisový plán majetku, 
obojí bylo přijato. 
- Na žádost L. Mlejnkové došlo k rozšíření 
kontrolního výboru o D. Šnajdra a P. Horá-
ka.
- Dále byla s paní Doleželovou řešena mož-
nost výměny jejího pozemku pod hřbitovem 
za jiný obecní pozemek.
- Bylo oznámeno zahájení prací na rekon-
strukci vedení nízkého napětí od Pastýřek 
po výjezd na Křtiny.
- Obci byla předána část nové splaškové 
kanalizace.
- Zastupitelé odhlasovali příspěvek na pro-
voz a úklid cyklostezek ve výši 19 900 Kč.

12. 3. 2012
4. zasedání
- Ředitel ZŠ a MŠ seznámil zastupitele  
s plány na rozšíření počtu tříd ZŠ a oddě-
lení školní družiny vzhledem k očekávané-
mu nárůstu počtu žáků. Stavební úpravy  
v budově ZŠ budou vyžadovat nemalé 
finanční prostředky. Podrobněji seznámil 
ředitel školy zastupitele se svými plány na 
pracovní schůzce dne 20. 3. 2012. Starosta 
obce navrhl nevyhlašovat konkurzní říze-
ní na místo ředitele školy a prodloužit stá-
vajícímu řediteli funkční období o dalších  
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6 let. Rozhodnutí bylo na návrh L. Mikulici 
odsunuto na příští zasedání, aby se k tomuto 
návrhu mohla vyjádřit i Rada školy.
- L. Mikulica seznámil za kulturní výbor 
zastupitele s návrhem rozdělení finanční 
podpory obce mezi jednotlivé spolky pro 
rok 2012. Na základě vzniklé diskuze navrhl 
L. Mikulica probrat tento návrh mezi zastu-
piteli na veřejné pracovní schůzce. Návrh 
nebyl přijat a bylo rozhodnuto, že L. Miku-
lica rozešle tabulku s návrhem finanční 
podpory jednotlivých akcí a činnosti spolků 
zastupitelům k vyjádření.
- Kulturní výbor (O. Mlejnek) připravil 
žádost o dotaci na JMK ve výši 150 000 Kč 
na plánovanou publikaci o obci s celkový-
mi náklady ve výši 500 000 Kč. Žádost byla 
podána, ale o udělení dotace nebylo zatím 
rozhodnuto. O. Mlejnek seznámil přítomné 
s postupem v případě získání dotace.
- O. Mlejnek seznámil zastupitele s požadav-
kem redakce Ochozského zpravodaje na 

změnu způsobu odměňování jednotlivých 
zpravodajů. Mezi navrženými alternativami 
byla odměna podle počtu odpracovaných 
hodin doložených pracovním výkazem  
a paušální odměňování ve stejné výši za 
každé vyšlé číslo Ochozského zpravoda-
je. Starosta byl zastupiteli pověřen uzavřít  
s jednotlivými redaktory dohodu o prove-
dení práce. Většina zastupitelů byla pro pau-
šální odměňování.
- Montáž veřejného osvětlení na nové slou-
py od křižovatky na Pastýřkách směrem na 
Křtiny byla zadána firmě EON. V rozpočtu 
obce je na tuto akci vyčleněno 300 000 Kč.
- Starosta obce informoval zastupitele, že 
odcizením kanálových mříží ze stavebního 
dvora za garáží pro hasičská auta vznikla 
škoda ve výši 30 000 Kč.
- S. Hloušek slíbil rychlé vylepení jízdních 
řádů na autobusových zastávkách v obci.

-om-

Historie ochozských ostatků

Ostatky neboli fašanky vznikly před mno-
ha lety s příchodem křesťanství. Navazovaly 
zřejmě již na dávné pohanské tradice.
Bylo to období, kdy lidé svým veselím osla-
vovali konec světských radovánek a připra-
vovali se na dobu postní. Vždy od Nového 
roku do Popeleční středy se lidé věnovali 
různým zábavám. Navštěvovali divadla, ple-
sy, zábavy a další společenské akce. Několik 
dnů před Popeleční středou nabývalo lidské 
dovádění vrcholu. Konkrétní zvyky a náplň 
těchto oslav se v průběhu dějin měnily. Kaž-
dý kraj, ne-li obec, měl své osobité tradice.
V úterý před Popeleční středou se pochová-
vala tzv. basa, což znamenalo pochovávání 

lidské prostopášnosti a světských choutek. 
Úderem půlnoci z úterka na středu nasta-
la postní doba, která trvala 6 týdnů. I toto 
období mělo svá pravidla. Podle křesťan-
ské liturgie se dělí na 4 neděle postní, pátá 
se jmenuje Smrtná a šestá Květná. Po ní 
nastává období Velikonoc. Jedná se o Zele-
ný čtvrtek, Velký pátek, Bílou sobotu, Hod 
boží a Velikonoční neboli Červené pondělí. 
Všechna pojmenování uvedených dní mají 
náboženskou náplň s odkazem věřícím na 
život Ježíše Krista. Po zmrtvýchvstání Páně 
půst končí a lidé se zase mohou vesele bavit 
a tancovat.
V naší obci se udržovala tradice Ostatků od 



nepaměti. Osobitost této vesnické události 
dědily děti od svých dědů a otců. Za zvu-
ku harmoniky a někdy celé kapely chodil 
průvod různých maškar od domu k domu 
a tradiční „jak nám nic nedáš, vem tě komi-
ňář…“ se rozléhalo daleko široko. Smíchu  
a veselí bylo vždy dost. V minulosti se před 
tehdy přísně dodržovaným půstem tancova-
lo 4 dny. Nikdo nebyl unaven z ponocování 
a výkřiky „tancujeme na mák, na brambory, 
na řepu“ a podobně nebraly konce. Sál pras-
kal ve švech a tancovalo se pouze za korunu, 
později za pět. Na pochovávání basy přišlo 
mnoho zvědavců, místních i přespolních. 
Nikdo si nenechal ujít roční účtování. Na 
každé base se semlelo všechno, co se za 
rok událo. Nešetřili se prostí lidé, vrchnost, 
předsedové, ani radní. Ostatky jsou přece 
záležitostí těch nejspodnějších vrstev lidu  
a již od počátku této události bylo lidu bez-

trestně dovoleno v tento den vyjádřit své 
smýšlení.
Lidé vtipně vyjadřovali své stesky, přání  
a radosti i příkoří. Poukazovali na nešvary 
v obci a svým slovem dali mnohým lidem 
náměty k zamyšlení. Každý, koho se připo-
mínky týkaly, dobře zpytoval své svědomí  
a udělal vše pro to, aby za rok nebyl opět 
pranýřován. Urazit se nikdo nemohl, pro-
tože by tak dal najevo přede všemi svoji 
domýšlivost a někdy i neschopnost.
Lidové rčení „na každém šprochu bývá 
pravdy trochu“ si každý soudně myslící 
člověk musel uvědomit. A proto spoluob-
čané pozor:naše generace tradici neporuší  
a záznamníček funguje velmi dobře. Až 
bude příští basa, ať se společnost nebaví na 
váš účet.

Dagmar Giričová, Marie Trávníčková
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Deset let tchai-čchi v Ochozi

Tchai-čchi je starobylé čínské bojové umě-
ní, ale také zdravotní, relaxační a dechové 
cvičení, které pozitivně působí na pohybový 
systém a vnitřní orgány. Je to práce na sobě, 
která se mnohonásobně vyplatí. Cvičení 
tchai-čchi má dlouhou historii a předává-
ním z generace na generaci se rozvinulo do 
mnoha forem. Číňané říkají, že vzdělávání 
je formou kultivace mysli, cvičení je formou 
kultivace těla. Učit se je jako plavání proti 
proudu. Pokud nepostupujete, vracíte se 
zpět.
V Ochozi cvičíme tchai-čchi pod vedením 
MUDr. Evy Klusáčkové již desátým rokem. 
V zimě cvičíme v tělocvičně ZŠ a jen co 
to počasí dovolí, cvičíme venku na školní 
zahradě. Jednou za měsíc se scházíme ještě 
před cvičením a paní doktorka nám vysvět-
luje základní principy tradiční čínské medi-
cíny. Získané vědomosti nám pomáhají lépe 
zvládat některé zdravotní problémy, ale  
i samotné cvičení.
Když někdo něco opravdu umí, zdá se to 
všem jednoduché a snadné. Ve skutečnosti 
to tak není a v případě tchai-čchi už vůbec 

ne. Kdo se rozhodne cvičit, musí počítat  
s tím, že to nepůjde rychle. Záleží hlavně na 
osobním přístupu. Je třeba píle, trpělivost 
a pokora. Musíme se především správně 
naučit každý pohyb, pochopit jeho smysl, 
neustále si uvědomovat své těžiště a koordi-
novat pohyby s dechem. Naše učitelka nám 
stále vysvětluje účel konkrétního pohybu  
a neúnavně opravuje „náš styl“. Při správ-
ném cvičení energii neztrácíme, ale naopak 
ji získáváme.
Učíme se sestavy, při kterých se tělo plynule 
otáčí a postupně se uvolňuje každý kloub, 
protahují svaly a šlachy a uvolňují se energe-
tické dráhy v těle. Naučily jsme se tři sestavy 
tchai-čchi tzv. osmičku, šestnáctku, čtyřia-
dvacítku. Po rozcvičce cvičíme Čchi-kung  
(cviky pro zdraví jednotlivých orgánů), 
sestavu Jang šuan (umění života) a začíná-
me se učit sestavu Pěti zvířat.
Tchai-čchi je cvičení, kterému se mohou 
věnovat lidé jakéhokoliv věku, bez ohledu 
na fyzickou kondici. Průměrný věk v naší 
skupině je 68 roků. Z původního počtu  
25 nás vytrvala polovina. Dva roky však již 
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cvičí nová, věkově mladší skupina, kde jsou 
ozdobou i dva muži. Tato skupina již zvládla 
tchai-čchi osmičku, čtyřiadvacítku, sestavu 
dechových cvičení a učí se cvičit tchai-čchi 
s mečem.
Jde nám to ztuha, ale přesto jsme již všechny 
zaznamenaly velmi pozitivní účinky a díky 
tomuto učení jsme dokázaly ve svém životě 
leccos ovlivnit a dokonce změnit.

A co k tomu říkají některé žákyně?
- Začala jsem se cítit lépe, mít radostnější 
náladu, zvládla jsem snadněji různé situace 
v práci a s rodinou. Začalo mi jít vše lépe, 
ubylo obav a nepříjemných pocitů. Ale 
hlavně ubylo nemocí a pocitů únavy. Je to 
též radost z pohybu, nutnost soustředit se  
a pamatovat si cviky. Nejvíce si cením poci-
tu, který mám při cvičení venku, třeba na 
zahradě, v lese, na dvorku. Nebolívá mne 
tak často hlava a opravila jsem si vadné 
držení těla. Také sklízím obdiv svých vnou-
čat. Ukazuji jim cestu, která bojuje proti 
stresům, únavě a dává možnost být v rovno-
váze těla a duše.
- V době, kdy jsem se ze zdravotních důvo-
dů zajímala o různá rehabilitační cvičení, 
jsem se prostřednictvím lite-
ratury seznámila s tradiční 
čínskou medicínou a jejím 
cvičením. Vše mi však přišlo 
příliš složité a pro mne nedo-
stupné. Pochopila jsem, že se 
cvičení podle knihy správ-
ně naučit nedá. Jsem ráda, 
že jsem právě tady dostala 
příležitost se cvičením začít. 
Zpočátku jsem se nedokáza-
la uvolnit a trvalo to pěkně 
dlouho. Dnes se dokážu cvi-
čením zklidnit, získala jsem 
pružnost a zbavila se bolesti 

zad. Tchai-čchi je pro mne relaxací a stalo se 
součástí mého života. Snažím se cvičit den-
ně a nechci se cvičení vzdát.
- Cvičení tchai-čchi , čchi-kungu a poznat-
ky z čínské medicíny tvoří mozaiku, ze které 
se skládá zdravý způsob života, díky tomu se 
cítím pohodově a lépe zvládám těžkosti.
- Pro nás starší je navíc přínosem možnost 
setkávání, při němž vznikají kamarádské 
vztahy, což je životní hodnota důležitá právě 
pro seniorský věk.

V závěru tohoto článku bychom rádi podě-
kovali naší paní učitelce za její obětavost, 
vytrvalost a trpělivost s námi a také za její 
optimismus, který na nás přenáší. Jsme jí 
velmi vděčné, že již deset let nám věnuje 
svůj čas, svůj um a schopnosti, a to všech-
no bez nároku na odměnu. Je osobností  
s neskutečným zaujetím pro věc a s láskou 
k lidem. Nelze si nepřipomenout často slý-
chávané, že v naší obci nikdo nic zadarmo 
neudělá a dělat nebude. Je potěšením kon-
statovat, že vždy tomu tak není, jsou zde i ti 
druzí, ochotní. Za to patří paní Evě Klusáč-
kové náš velký dík.

Žákyně školy Tchai-čchi v Ochozi
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Fotbalové jaro 2012

Letošní zima je za námi a pro přízniv-
ce kopané začíná nejkrásnější část roku. 
Zda se na toto období budeme dívat stejně  
i po skončení jarních bojů ve fotbalových 
soutěžích, záleží na výkonech a výsledcích 
našich mužstev. A o nich z velké části roz-
hoduje zimní příprava, která ve dnech, kdy 
píšu tyto řádky, vrcholí.
Než budu o jejím průběhu stručně infor-
movat, zhodnotím krátce  fotbalový podzim 
2011. Naši obec reprezentují v krajských  
a okresních soutěžích 4 družstva, což je his-
toricky nejvyšší počet.
Muži A hrají druhým rokem krajskou soutěž 
(I.B třídu) a vedou si velmi dobře. Po pod-
zimu skončili na 6. místě s 21 body a aktiv-
ním poměrem branek 23:20. Mužstvo hraje 
oslabeno o svého lídra a kapitána Dana Šna-
jdra, přesto s posilami, na hostování hrají-
cími Marianem Pertjánošem a Ahmedem 
Hussinem, který je na podzim s pěti bran-
kami nejlepším střelcem mužstva. Pochvalu 
zaslouží všichni hráči, včetně benjamínků. 
Nepříjemností podzimu bylo říjnové vážné 
zranění opory mužstva Jakuba Řičici zavi-
něné hráčem Svratky Brno. Po dlouhém 
léčení Kuba v současnosti pilně rehabilituje, 
všichni mu přejeme brzké, úplné uzdravení 
a návrat na hřiště.
Muži B soutěží v základní 4. třídě okresu 
Brno-venkov. Připomínám, že hlavním úko-
lem tohoto mužstva je umožnit pokračová-
ní sportovní činnosti a fotbalového růstu 
mladých hráčů, kteří po skončení působení  
v žácích potřebují, při absenci dorostu, 
vyzrát a vyhrát se pro mužský fotbal. A také 
vtáhnout mladé do dění v oddílu kopané.
O tom, že se to pod vedením zkušených 
hráčů Pavla Sapáka, Vojty Gronicha, Aleše 
Zlámala a dalších daří, svědčí atmosféra při 

domácích zápasech, aktivní práce při úpravě 
hřiště a okolí a hlavně postupné zapojování 
talentovaných mladých hráčů do A mužstva, 
což je hlavní cíl.
U žáků se bohužel na podzim nepodařilo 
zacelit mezery po odchodu zkušených hrá-
čů z žákovské kategorie. Nehrál ani nejzku-
šenější Lukáš Beránek a to se projevilo na 
podzimní výkonnosti i umístění na 13. místě 
okresního přeboru, skupiny A starších žáků. 
Příčin je určitě více a výbor oddílu, společně 
s trenéry a vedoucími žáků, hledá cestu, jak 
v této kategorii pokračovat dál a lépe.
Lépe se dařila práce u nejmladších, v pří-
pravce (hráči od šesti do deseti roků), kte-
ří, i díky úspěšnému letnímu soustředění  
v Třebenicích u Dalešic, svými výkony 
zaujali fotbalové příznivce a ve skupině  
A okresního přeboru starších přípravek 
jsou na osmém místě se ziskem devíti bodů.  
A hlavně, v přípravce jsou talentovaní malí 
fotbalisté!
Zimní příprava na jarní část soutěží v těchto 
dnech vrcholí. Muži A se tradičně připravu-
jí od ledna 2x týdně na umělé trávě v Líšni  
a v tělocvičně ZŠ Holzova. Tradiční je již  
i únorové soustředění v Ostružné v Jesení-
kách a navazující účast v Zimním turnaji SK 
Líšně, kde má letos naše mužstvo velmi silné 
soupeře z krajského přeboru a I. A třídy, což 
zajišťuje velmi kvalitní přípravu. A důležitěj-
ší než výsledky je výkonnost mužstva  
a pravidelné nasazování nejmladších talen-
tů (Hynek Blatný, Vít Hrazdíra, Pavel Učeň, 
Martin Junek) do těžkých zápasů. Muži B se 
v zimních měsících připravovali převážně  
v domácí tělocvičně se zpestřením v líšeň-
ské škole. S přicházejícím jarem využívají 
přírodní terény a hřiště. Žáci svou přípravu, 
kterou zahájili v březnu, vyšperkují 2 pří-
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pravnými zápasy se žáky Viktorie Želešice. 
Výbor oddílu věří, že se příprava vydaří  
a jarní výkonnost žáků bude vyšší. Příprav-
ka poctivě trénovala celou zimu v tělocvič-
nách v Ochozi a v Březině. Tvrdou přípravu 
zpestřila účast na únorovém a březnovém 
turnaji přípravek v Bílovicích nad Svitavou.
Tolik stručně o zimní činnosti a nyní 
pozvánka na jarní zápasy:
Muži A hrají první jarní zápas 1. dubna  
v 10:15 v Drnovicích, doma je povzbudíme  
v neděli 8. dubna v 15.30 v utkání se Sokolem 
Lipovec. Muži B začínají v sobotu 31. března 
v derby zápase s Babicemi, doma hrají popr-
vé v sobotu 7. dubna od 15.30 s Pozořicemi. 
Přípravka zahajuje soutěž doma v neděli  
8. dubna s Prací, žáci, po odstoupení něk-
terých mužstev ze soutěže, zahajují sezónu  
v sobotu 14. dubna v Pozořicích.
A závěr sezony bude tradiční: Na neděli  
17. června připravujeme turnaje - 10. roč-
ník turnaje žáků o „ Pohár starosty obce“  
a 2. ročník turnaje přípravek - podrobnos-
ti uvedeme včas v ochozské televizi a na 
vývěsce TJ.
Kompletní rozlosování všech mužstev si 
můžete přečíst v tomto vydání Ochozské-
ho zpravodaje, na vývěsce TJ vedle OÚ, na 

webových stránkách oddílu kopané a domá-
cí zápasy v ochozské televizi.
Kromě sportovní činnosti se oddíl kopané 
zabývá i postupným zlepšováním podmínek 
pro hráče i diváky. Dokončili jsme zábradlí 
na větší části hřiště, při domácích zápasech 
je zajištěno ozvučení, samozřejmostí je 
občerstvení při zápasech. Při jarních zápa-
sech překvapíme příznivce elektronickou 
časomírou s ukazatelem skóre a doplněním 
laviček. Veškerou činnost v příštím období 
– sportovní i budovatelskou - budeme smě-
rovat k přípravě oslav 60. výročí kopané  
v Ochozi u Brna v roce 2013. Ale o tom 
více v příštích vydáních Ochozského zpra-
vodaje.
A na závěr upozornění pro příznivce 
kopané v Ochozi u Brna a všechny zájem-
ce: informace o činnosti oddílu, rozloso-
vání, výsledky, aktuality, fotogalerii atd., 
pravidelně aktualizované Pavlem Groni-
chem, naleznete na webových stránkách:  
www.fotbalochoz.klubova-stranka.cz
Tak na shledanou na fotbale!

Mgr. Ruda Purkert,  
za výbor oddílu kopané TJ Ochoz u Brna

Rozlosování soutěží ročníku 2011/2012 - jaro 2012

kolo den datum hodina domácí hosté
16. neděle 1. 4. 10.15 FK Drnovice TJ Ochoz u Brna
17. neděle 8. 4. 15.30 TJ Ochoz u Brna Sokol Lipovec
18. sobota 14. 4. 16.00 Sokol Bohdalice TJ Ochoz u Brna
19. neděle 22. 4. 16.00 TJ Ochoz u Brna FC Medlánky
20. neděle 29. 4. 16.00 Slovan Ivanovice na Hané TJ Ochoz u Brna
21. neděle 6. 5. 16.30 TJ Ochoz u Brna Sokol Švábenice

I.B třída skupina „A“ JmKFS - muži
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kolo den datum hodina domácí hosté
22. neděle 13. 5. 10.15 FRAMOZ  Rousínov B TJ Ochoz u Brna
23. neděle 20. 5. 16.30 TJ Ochoz u Brna Sokol Černá Hora
24. neděle 27. 5. 16.30 FK Kunštát TJ Ochoz u Brna
25. neděle 3. 6. 16.30 TJ Ochoz u Brna AFK Tišnov
26. sobota 9. 6. 16.30 FC Svratka Brno TJ Ochoz u Brna
14. neděle 17. 6. 16.30 FC Veverská Bítýška TJ Ochoz u Brna

kolo den datum hodina domácí hosté
16. sobota 31. 3. 15.30 Sokol Babice nad Svitavou B TJ Ochoz u Brna B
17. sobota 7. 4. 15.30 TJ Ochoz u Brna B SK Pozořice B
18. neděle 15. 4. 16.00 K Blučina B TJ Ochoz u Brna B
19. sobota 21. 4. * VOLNO VOLNO
20. neděle 29. 4. 10.30 SK Žatčany TJ Ochoz u Brna B
21. sobota 5. 5. 16.30 TJ Ochoz u Brna B Blažovice B

22. neděle 13. 5. 10.00 SK Šlapanice C TJ Ochoz u Brna B

23. sobota 19. 5. 16.30 TJ Ochoz u Brna B SK Újezd u Brna B

24. neděle 27. 5. 16.30 SK Měnín B TJ Ochoz u Brna B

25. sobota 2. 6. 16.30 TJ Ochoz u Brna B Sokol Podolí B

26. neděle 10. 6. 16.30 Rajhradice TJ Ochoz u Brna B

14. neděle 17. 6. 10.30 FC CVM Mokrá TJ Ochoz u Brna B

kolo den datum hodina domácí hosté
13. neděle 8. 4. * VOLNO VOLNO
14. sobota 14. 4. 13.45 SKPozořice TJ Ochoz u Brna
15. neděle 22. 4. 13.30 TJ Ochoz u Brna SK Měnín
16. sobota 28. 4. * VOLNO VOLNO
12. úterý 1. 5. 13.30 FC CVM Mokrá TJ Ochoz u Brna
17. neděle 6. 5. 14.00 TJ Ochoz u Brna Sokol Viničné Šumice

18. neděle 13. 5. 13.30 SK Újezd u Brna TJ Ochoz u Brna

IV. třída mužů, skupina A - jaro 2012

Okresní přebor starších žáků * skupina A - jaro 2012
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kolo den datum hodina domácí hosté
19. neděle 20. 5. 14.00 TJ Ochoz u Brna Viktoria Želešice
20. sobota 26. 5. 14.30 Blažovice TJ Ochoz u Brna
21. neděle 3. 6. 14.00 TJ Ochoz u Brna FK Hrušovany u Brna
22. neděle 10. 6. 14.30 RAFK Rajhrad TJ Ochoz u Brna

kolo den datum hodina domácí hosté
13. neděle 8. 4. 10.00 TJ Ochoz u Brna SK Prace
14. neděle 15. 4. 11.00 SK Pozořice TJ Ochoz u Brna
15. neděle 22. 4. 10.00 TJ Ochoz u Brna SK Měnín
16. neděle 29. 4. * VOLNO VOLNO
12. úterý 1. 5. 10.30 FC CVM Mokrá TJ Ochoz u Brna
17. neděle 6. 5. 10.00 TJ Ochoz u Brna Sokol Těšany

22. úterý 8. 5. 10.00 SK Moutnice TJ Ochoz u Brna

18. pátek 11. 5. 16.30 SK Šlapanice TJ Ochoz u Brna

19. neděle 20. 5. 10.00 TJ Ochoz u Brna SK Újezd u Brna

20. neděle 27. 5. 11.00 Blažovice TJ Ochoz u Brna

21. neděle 3. 6. 10.00 TJ Ochoz u Brna Sokol Podolí

Okresní přebor starší přípravka - skupina A

Naši hasiči se po mnoha letech dočkali nové zbrojnice

O čem se v poslední době v Ochozi v souvis-
losti s hasiči mluví asi nejvíc je nová stavba 
garáže pro hasičská auta. Po její kolaudaci 
v listopadu loňského roku se na začátku 
letošního května uskuteční její slavnostní 
otevření. Z rozhovoru se současným staros-
tou ochozského Sboru dobrovolných hasičů 
(SDH) Miroslavem Blatným se dozvíte také 
informace o jejich činnosti v Ochozi.

Na konci roku 2011 vám byla předána 
nová zbrojnice, která zde více jak dvacet let 
chyběla. Je už v provozu? Komu patří a kdo 
ji bude moci využívat?

Budova, auta, i veškerá výstroj patří obci 
a právo využívat ji má zásahová jednotka  
i dobrovolní hasiči. Všechno už je tu hoto-
vé, cisterna, která dříve stávala třeba na 
škole nebo naposledy na kravíně, je zapar-
kovaná. Jenže na začátku jsme dostali  
v podstatě holé zdi, všechno ostatní bylo 
potřeba dodělat. Ještě chceme trochu upravit 
plochu okolo stavby. Co nám tu ale chybí je 
sušák na hadice, což je dost podstatná věc.

Podle zákona o požární ochraně musí  
každá obec zajistit požární ochranu obce, ta  
v Ochozi funguje jak?
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Tuto funkci splňuje hasičská zásahová jed-
notka požární ochrany, která je ale něco 
jiného než Sbor dobrovolných hasičů 
(SDH). Zásahová jednotka jezdí oproti SHD 
k zásahům - požárům apod. a je tzv. „pod 
majákem“. Jejich nadřízeným je v podstatě 
starosta obce.

Jak se tedy vybírají členové zásahové 
jednotky?
Někteří členové jsou zároveň členy zásahové 
jednotky i SDH a z něj se do zásahové jed-
notky vybírají. Nejdřív musí každý prodělat 
roční školení, po kterém teprve může být 
člověk k jednotce zařazen.

Sbor dobrovolných hasičů tedy nepatří k 
systému ochrany obyvatelstva, i když s ním 
spolupracuje a doplňuje jej, ale existuje 
právně samostatně. Co to znamená  
a k čemu ochozský Sbor patří?
Jako SDH existujeme pod občanským 
sdružením Sdružení hasičů Čech, Moravy  
a Slezska (SHČMS) a nemáme žádný vlastní 
majetek. Jednotka SDH Ochoz přitom pat-
ří k hasebnímu obvodu Pozořice, který má 
12 členů a kde je místně příslušná požární 
stanice hasičského záchranného sboru Jiho-
moravského kraje.

Od kdy je v Ochozi SDH? Kolik máte  
v současnosti členů? Vítáte nové posily?
Sbor byl založen roku 1895 a nyní máme 
jedno dítě do 18 let, tři ženy a kolem třice-
ti chlapů, ale chtěl bych, abychom měli ve 
Sboru více žen. Letos je nás už o jednoho 
víc. Jsme samozřejmě spolek jako každý jiný 
na druhé straně ale, když někoho vezmeš do 
hasičů, musíš ho vybavit (uniforma, boty), 
aby trošku vypadal. A z té jeho dobrovol-
nosti už potom plynou určité povinnosti  
a nervy, s tím by měl člověk počítat. U zása-

hu jsme navíc veřejní činitelé a podle toho 
se musíme i chovat. Nejvíc nám chybí děti 
a mladí; 20 let jsme žádné děti neměli a ty 
bychom teď potřebovali. Pak je totiž těžké 
učit něco dospělého člověka, když navíc 
ještě není pořádně kde zkoušet. Zatím se 
domlouváme s fotbalisty na zkoušení na 
hřišti, ale tam je potom hromada vody, tak 
uvidíme, jak to půjde dál, ale naštěstí s nimi 
není problém vyjít.

V Ochozi pořádáte řadu akcí pro veřejnost, 
můžeš zmínit některé, které už proběhly  
a říct něco o těch plánovaných?
Od roku 2005 jsme udělali troje hody, čtyři 
dětské dny a ob rok organizujeme hasičský 
ples, další bude příští rok. Od nového roku 
jsme ve spolupráci se základní a mateř-
skou školou rozjeli celorepublikovou soutěž 
Požární ochrana očima dětí. Je to soutěž ve 
výtvarné výchově a řídí si ji v podstatě ředi-
tel školy. Na letošní rok máme naplánovaný 
další dětský den s letní nocí a chtěli bychom 
ještě mikulášskou zábavu a silvestr. Pokud to 
vyjde a pokud budou peníze, rádi bychom 
uspořádali další výlet, podobně jako vloni, 
kdy se jelo do Plzně, kde byli jak hasiči, tak  
i lidi mimo Sbor.

Účastníte se nějakých hasičských soutěží  
a máte to v plánu i letos? Jak se vám dařilo 
loni?
No jasně! Letos to máme v plánu taky.  
V dubnu je v Blažovicích první kolo závodu 
pozořického obvodu, kde se zúčastní všech-
ny jeho sbory. Navíc přijede obvod Jiříkovi-
ce, takže celkem tam bude asi 20 jednotek. 
První tři postupují do druhého kola, ale tak 
dobře se asi neumístíme, protože je hrozný 
rozdíl mezi sbory, které cvičí požární útok, 
mají vyloženě sportovní družstva a dělají to 
třeba v elasťákách a tretrách a mají „nadu-
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paný mašiny“. Náš pracovní úbor je toto 
(ukazuje na svůj hasičský oblek) a na lepší 
vybavení nejsou peníze. Minulý rok jsme 
ale soutěžili na závodech v Sivicích a byli 
jsme sedmí ze čtrnácti týmů. Potom taky 
jezdíme na takové ty místní závody, třeba 
do Tvarožné.

U jakého zásahu jste byli naposledy a co vás 
zaměstnává nejčastěji?
V polovině ledna jsme hasili dům naproti 
škole, asi od půl páté ráno. Potom jsme to 
tam ještě kontrolovali, než byl zásah úplně 
ukončen. Jinak jsou to většinou chaty. Vloni 
jsme měli hlášený právě jeden takový požár, 
ale když jsme tam dojeli, nic nehořelo. Cha-
taři totiž dostali od obecního úřadu zprávu, 
že mají přečíslované chaty, ale oni nahlási-
li staré číslo. Nakonec jsme správné místo 

našli, ale byla to velká nezodpovědnost cha-
tařů. Kromě požárů jsme byli třeba u něko-
lika havárek. Je to boj (s úsměvem).
Děkuji za rozhovor a přeji hodně podaře-
ných zásahů i akcí.

-gh-

Co se děje v mateřské škole

V letošním školním roce 2011/2012 jsou obě 
třídy naší mateřské školy naplněny do maxi-
mální možné výše. Děti navštěvují smíšené 
třídy, jejichž výhodu spatřujeme v prožívání 
sociálních zkušeností mezi mladšími a starší-
mi dětmi. Starší děti se učí respektovat mladší 
a pomáhat jim. Mladší děti se přirozenou ces-
tou učí novým dovednostem a zkušenostem.
Ve školním roce 2011/2012 se zcela výji-
mečně naskytla rodičům některých tříletých 
dětí (narozených po 30. září 2008) možnost 
umístit své dítě do ochozské mateřské školy 
k předškolnímu vzdělávání v průběhu pod-
zimu 2011. Důvodem bylo uvolnění několi-
ka míst, neboť v obci Kanice byla nově ote-
vřena MŠ, jejíž provoz byl zahájen k 30. září 
2011. Rodiče dětí z Kanic přehlásili své děti 
do předškolního zařízení v místě bydliště. 

Bohužel ve školním roce 2012/2013 se tato 
situace opakovat nebude. Přijmout můžeme 
jen děti, které dosáhnou tří let nejpozději do 
30. září 2012. Na později přijaté děti nám 
nejsou ze strany státu přidělovány finanč-
ní prostředky. Chápeme, že řešení situace  
v rodinách,  jejichž dítě není  do MŠ přijato, 
je obtížné.

Co jsme ve školce zažili?
Se svými pohádkami za námi pravidelně při-
jíždějí herci z divadla Úsměv. Brněnské Pís-
ničkové Tetiny děti učily bezpečnému cho-
vání v silničním provozu, byli jsme na výletě 
v centru environmentální výchovy v Lipce 
a také v nově zrekonstruovaném Planetáriu 
v Brně. Společně s rodiči si děti mohly užít 
podzimní Pohádkové odpoledne na zahra-
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dě MŠ. Pro předškoláky organizujeme tzv. 
Edukativně stimulační skupiny, do kterých 
dochází rodiče s dětmi a učí se dovednos-
tem, které jim usnadní vstup do první třídy. 
Pro rodiče jsme uspořádali besedu se speci-
álním pedagogem z Pedagogicko-psycholo-
gické poradny Brno.

Co nás ve školce čeká?
Zápis nových dětí na školní rok 2012/2013. 
Oslava svátku maminek v jednotlivých tří-
dách, oslava Dne dětí, návštěva divadla Bol-
ka Polívky, plavání nejstarších dětí ve spolu-
práci se ZŠ a výlet.

učitelky MŠ

Jak jsme hráli Popelku budoucím prvňáčkům

Tak a  další zápis do první třídy je zase za 
námi. V mnohém byl tradiční. Žáci páté 
třídy měli tu čest hrát před tím nejlepším 
publikem, které může být, a to před dětmi 
z mateřské školy a jejich rodiči. Od podzi-
mu páťáci pilně nacvičovali s paní učitelkou 
pohádku o Popelce, vyráběli kulisy a kostý-
my a užívali si pocit důležitosti, že letos prá-
vě oni mají tu čest hrát divadlo a provázet 
budoucí prvňáčky při pohádkovém puto-
vání školou. Po zhlédnutí pohádky puto-
vali budoucí prvňáčci do všech tříd školy 
a v každé plnili úkoly za pomoci princů  
a princezen. Na závěr svého putování ško-
lou dorazili do své budoucí třídy, tam byli 
slavnostně přijati mezi školáky, vybrali si 
dáreček a mohli si prohlédnout učebnice, 
všechny pomůcky a hračky, které budou od 
září ve třídě používat. Rodiče se mezitím 
mohli ptát na vše, co je zajímalo na provo-
zu školy a organizaci vyučování. Nakonec 
se všichni večer rozešli s dobrou náladou. 
Děti zjistily, že se školy nemusí bát a že si  
v ní užijí i hodně legrace, rodiče se snad 
ubezpečili, že jejich děti budou u nás ve 
škole v dobrých rukách. Školáci si uži-
li pocit nepostradatelnosti a důležitos-
ti, protože bez nich by se zápis neobešel,  
a my, učitelé, jsme se zase radovali, že se na 
naši školu přihlásilo k zápisu tolik dětí.

Radost z dvaceti budoucích prvňáčků je  
o to větší, že se letos podařilo zastupitelstvu 
obce uvolnit další prostory na naší škole,  
a to skýtá možnost rozšířit počet tříd a také 
vybudovat nové prostory pro družinu, která 
by tak mohla mít dvě oddělení.

učitelé ZŠ
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Branný závod

Stejně jako minulý školní rok jsme i letos 
měli tu čest zúčastnit se branného závodu 
ve Vranově. Moc jsme se na něj těšili, stejně 
jako vloni.
Už o půl sedmé jsme se měli sejít před ško-
lou. Čekali jsme jen chvilku, a to na Davida, 
který dojíždí z Bílovic. Když jsme jeli auto-
busem, Zuzaně se udělalo špatně, protože 
seděla úplně vzadu. Dojeli jsme do Vranova 
a Zuzka byla bílá jako stěna. Báli jsme se, aby 
vůbec vyběhla ze startu, ale nakonec běžela. 
Byli jsme moc rádi. Byli jsme rozděleni do 
tří družstev: 1. Klára Žáčková, Leoš Polák  
a Gabča Sovová, 2. Honza Suchý, Johča Prudí-
ková a Zuzana Nippertová, 3.Adam Koumal, 
Terka Wawraczová a David Kettman. Zare-
gistrovali jsme se a pomalu se chystala první 
družstva na start. Běželi jsme v pořadí 28, 29, 
30. Závod byl těžší než minulý rok, byla delší 
trasa. Když všechna družstva doběhla, začaly 
se vařit párky. Šli jsme se najíst, napít a mohli 

jsme si jít vyzkoušet stříkat hasičskou hadicí 
a podívat se na sanitku a hasičské auto. Pak 
nám předváděli simulovanou autonehodu, 
kde zachraňovali mladou dívku z auta. No  
a nakonec bylo samozřejmě vyhodnocení.
Skončili jsme sice ne tak dobře jako 
minule,kdy jsme byli třetí, ale i tak to dobře 
dopadlo. My jsme byli 22., Honzovo družstvo 
bylo 29. a Davidovo družstvo bylo 34. Pak 
jsme šli pomalu na autobus, který nás dovezl 
zpět do školy.

žáci 4. a 5. ročníku

V neděli 22. dubna od devíti do šestnácti 
hodin bude pro zájemce o podzemí Morav-
ského krasu mimořádně otevřena Ochozská 
jeskyně v údolí Říčky. Návštěvníci po projití 
175 metrů dlouhé klikaté chodby, kterou za 
povodní protéká podzemní potok, vejdou 
do chodby gigantických rozměrů s výškou 
7-12 metrů a šířkou až 25 metrů s bohatou 
stalaktitickou a stalagmitickou výzdobou. 
Návštěvní trasa bude končit u dominant-
ních krápníkových útvarů Smuteční vrby 
a Křtitelnice ve vzdálenosti 500 metrů od 
vchodu. Odborný výklad podají speleologo-
vé České speleologické společnosti ZO 6-11 

Ochozská jeskyně bude jednorázově otevřena

Královopolská. K návštěvě je třeba se vyba-
vit vlastním světlem a pevnou nepromoka-
vou obuví. Doba prohlídky je asi 75 minut. 
V případě zavodnění jeskyně vodou, která 
nepřetéká vchodem do Hádeckého údolí, 
bude návštěva možná pouze s holínkami.
Současně bude u jeskyně nabídnuta zájem-
cům unikátní publikace „Jeskyně v povodí 
Říčky“, která podává přehled, lokalizaci, 
popis a mapovou dokumentaci všech 64 jes-
kyní v okolí. Publikaci doplňuje více jak 150 
většinou barevných fotografií.

RNDr. Jan Himmel
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Dnešní podnikatelská rubrika je o paní 
Dáše Ševčíkové, kterou jsem navštívila  
v jejím obchodě v rodinném domě č. p. 182 v 
Ochozi na Příhoně. Paní Ševčíková se zabý-
vá výrobou dětského a kojeneckého zboží 
více jak 10 let. Vyučila se v oboru pletení  
a konfekce a léta pracovala v brněnském 
závodě pletařského podniku Modeta. Poté, 
co výroba v závodě skončila, nastalo rozho-
dování, co dál. Protože ji tato práce bavila, 
rozhodla se zůstat u své původní profese  
a začala soukromě podnikat. Ostatně byl to  
její sen pracovat samostatně, uplatnit svoji  
tvořivost a zkušenosti, sama si výrobky 
navrhnout a vyrobit.
Začátky nebyly jednoduché, bylo třeba 
zakoupit potřebnou techniku, optimalizovat 
střihy, upravit prostory a zorientovat se na 
trhu. Jak sama říká, bylo výhodou, že měla 
zkušenosti a také potřebné kontakty, věděla, 
kde se jaká látka vyrábí a kde ji sehnat.
Paní Dáša se specializuje na výrobu dětské-
ho ošacení určeného pro děti od narození 
do 6 let. Sortiment je široký např. kojenecké 
soupravy, dupačky, body, noční prádlo, tep-
láčky, trička, šatičky, kabátky i čepice.
Zpracování a kvalita výrobků je nadstandard-
ní, oblečky jsou z atraktivních úpletových 
jednobarevných a vzorovaných materiálů, 
které jsou měkké a velice pohodlné. Jednot-
livé pleteniny lze, podle přání, různě kom-
binovat. V případě, že požadovaný výrobek 
není v potřebné velikosti či dezénu, není pro 
paní Ševčíkovou problém zakázku v krátké 
době vyrobit, a to bez navýšení ceny.
Pletená metráž je od českého výrobce, něco 
málo, zejména pleteniny s potiskem, ze 
zahraničí. Pozitivní pro zákaznice je přede-
vším to, že se jedná o velmi kvalitní výrobky, 
jak z hlediska materiálového, tak i z hlediska 

Obchůdek DAGMAR – odívání pro nejmenší

zpracování. Výrobky jsou buď ze 100% bavl-
ny, nebo s malým podílem syntetických vlá-
ken, která užitné vlastnosti materiálu zlep-
šují. Maminky zde mají jistotu, že se jedná 
o zboží, které splňuje hygienické požadavky 
na oblečení pro malé děti.
Zaujal mě také úplet z materiálu bavlna/
Prolen®. Vlákno Prolen® je polypropylenové 
vlákno, které je nejlehčí, má nejnižší vodi-
vost ze všech vláken a řadu dalších vynikají-
cích vlastností. Z tohoto materiálu se vyrábí 
např. termoprádlo a sportovní ošacení, kte-
ré je lehké, udržuje ideální teplotu při styku 
s pokožkou, transportuje vlhkost a zanechá-
vá pokožku suchou. Výrobek si zachovává 
původní tvar, rychle schne, nemusí se žehlit. 
I tento materiál má paní Ševčíková ve své 
nabídce. Zdá se však, že jsou zatím zákazni-
ce v tomto ohledu konzervativní.
Stálé zákaznice dochází do obchodu pravi-
delně tak, jak děti rostou a střídají se roční 
období. Oceňují možnost nakoupit pro své 
nejmenší praktické pletené výrobky v místě 
bydliště a nejen to, oceňují přístup majitelky, 
její schopnost naslouchat přáním zákazníka  
a poradit.
Pokud jste ještě tento obchůdek neobjevili, 
zajděte, třeba se jen podívat. Otevřeno je od 
pondělí do pátku od 14 do 17 hodin.

-hs-
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Poplatek za zveřejnění 
inzerce v Ochozském 

zpravodaji

A5 (celá strana) 1000 Kč

A6 (polovina strany) 500 Kč

Fyzické a právnické osoby se sídlem 
v Ochozi mají nárok na 50% slevu.

V příštích dnech oslaví životní jubileum tito 
občané naší obce:

Společenská kronika

František Škrob 75 let
Ludmila Blažíková 75 let
Milada Škrobová 70 let
Jiřina Votrubová 85 let
Jiřina Škrobová 70 let
František Blatný 85 let
Šebestián Polák 85 let
Jiří Lhotecký 70 let
Ludvík Ripper 85 let
Aloisie Langerová 90 let
Vojtěch Drápal 80 let
Marie Knechtová 75 let
André Foerster 70 let
Anna Ševčíková 70 let

Do dalších let přejeme hodně štěstí, zdraví, 
přátelství a příjemných okamžiků s blízký-
mi lidmi.

redakce

Hledám zahradu kdekoliv v Brně  
i v okolí, v osobním vlastnictví, možné  

i s chatou. 

Finance mám.  
Tel.: 774 248 403

Koupím pozemek v Brně i okolí. Pokud 
možno stavební (menší i větší). Prosím 

nabídněte. 
 

Rychlé jednání.  
Tel.: 776 637 839

Koupím garáž kdekoliv v Brně  
i v horším stavu. 

Dohoda jistá. 
Tel.: 776 809 213

Koupím rodinný dům v Brně a okolí  
k bydlení (menší i větší i ve špatném  

stavu). Jen solidně. Platím hotově. Jsem 
přímý kupec. 

 
Značka: Brno i okraj. 

Tel.: 564 220 361
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Příměstské tábory na kolečkových bruslích

HEPA outdoor fitness Brno pořádá již pátým rokem in-line školičku v Brně na Vino-
hradech. V letošním roce jsme pro děti ve věku 5-12 let připravili čtyři termíny pří-
městských táborů s tématem „Cesta kolem světa“, ve kterých jsou děti rozdělené pod-
le věku a pokročilosti. Děti bruslí nejen na vinohradském sídlišti, ale i na stezkách  
a trasách města Brna a jeho okolí. Příměstské tábory jsou určeny pro děti, které by se 
rády naučily zábavnou formou plnou her a dobrodružství jezdit na in-line bruslích 
nebo zdokonalit své bruslařské umění. Školička probíhá vždy od pondělí do pátku 
ve vybraných termínech letních prázdnin. Cena je 2 600 Kč za celý týden, při včasné 
platbě můžete využít i slevu 200 Kč. V ceně je zahrnuta výuka bruslení, svačinky, oběd 
v restauraci, pitný režim, drobné odměny, pojištění a závěrečná párty. Dále nabízíme 
také individuální nebo skupinové lekce pro děti i dospělé. 
Více informací naleznete na našem webu www.hepaoutfit.cz nebo na telefonním čísle 
+420 737 31 25 00.
Za HEPA outdoor fitness BRNO se na Vás i Vaše děti těší

Romana Jirků


